
Besprekingen op 11 en 12 Augustus 1947. i^.it 

Op 11 Augustus 1947 vond een informele bes pre icing plaats van 
het Comité exécutlf, waarin de v o o r z i t t e r voorstelde, dat de leden 
der commissie i n de komende dagen n i e t zouden vergaderen, doch hun 
t i j d zouden besteden ten einde voeling te houden metde verschillende 
andere delegaties over de belangrijkste problemen waarmede de confe
rentie zich bezig houdt, waaronder h i j i n het bijzonder noemde het 
vraagstuk van de c o n v e r t i b i l i t e i t der valuta's, de financiële sane
r i n g i n Europa en het vraagstuk van de tol-unies. Intussen zouden 
de technische commissies, die hun werkzaamheden onderbroken hadden, 
hun werkzaamheden weer hervatten. Op 13 Augustus zou het Comité de 
Coopération weer i n pleno vergaderen om ingelicht te worden over de 
«tand van zaken op de conferentie, t e r w i j l het Comité Exécutif 
Donderdagmorgen z i j n vergaderingen zou hervatten. 

Dit voorstel van de v o o r z i t t e r wasnaarmijn indruk geboren u i t 
het f e i t dat men niet goed weet hoe men met enige vraagstukken u i t 
de voeten moet en het sloot aan b i j een opmerking, die i k de vorige 
dag tegenover S i r Oliver Franks gemaakt had. 

Na afloop van deze bespreking had i k een gedachtenwisseling 
met de heer Stoppan!, die thans toegevoegd i s aan de Italiaanse 
delegatie, doch die i k ken u i t de t i j d dat h i j chef van de econo
mische afdeling van de Volkenbond i n Genève was. 

De heer Stoppani waw zeer somber gestemd over het verloop 
van deze conferentie, waarbij h i j zich o.a. ook beklaagde over het 
niveau, dat deze conferentie over het algemeen had. Positieve ge
zichtspunten kon de heer Stoppani echter niet ontwikkelen, behalve 
dan dat h i j van mening was, dat deze conferentie zich i n de eerste 
plaats zou moeten toeleggen op een herstel van gezonde en normale 
financiële verhoudingen i n Europa. 

Des middags heb i k een vergadering voorgesteld met de 
aanwezige gedelegeerden van België, Luxemburg en Nederland, voor 
zover z i j zich met algemene vraagstukken bezig houden. Ik heb toen 
de stand van zaken met de Uelgen en Luxemburgers besproken i n 
grote l i j n e n op basis van mijn verslag van 10 Augustus 19A-7. Hier 
b i j bleek gelukkig wederom algemene overeenstemming te bestaan. 

Verder bleek i n deze bijeenkomst, dat de Nederlandse en 
Belgische gedelegeerden, die z i c h bezig houden met het monetaire 
plan een stuk verder gekomen z i j n , zodat men vermoedelijk dezer 
dagen aan de conferentie een algemeen gehouden plan z a l kunnen 
voorleggen, dat wel de instemming z a l wegdragen van de belangrijk
ste gedelegeerden. 

De i j z e r en staal-quaestie bleek i e t s moeilijker teliggen, 
omdat de Luxemburgers wat dichter b i j de Fransen staan dan de 
Nederlanders en Belgen. Erg veel te betekenen heeft d i t echter 
n i e t , omdat de s t r i j d over het productie-niveau van i j z e r en 
s t a a l i n Duitsland i n f e i t e toch z a l moeten worden uitgevochten 
tussen de Amerikanen en Engelsen enerzijds en de Fransen ander
z i j d s • 

Op 12 dezer bracht i k rapport u i t aan de Ambassadeur 
over de stand van zaken. 

© NA, 2.06.010 (Arch. BEB, EZ) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 652
http://resources.huygens.knaw.nl/europeseintegratie/doc/G00430



Daarna vond op onze uitnodiging aan een déjeuner een bespre
king plaats tussen de Belgen, Luxemburgers en Nederlanders enerzijds 
en de Noorse' delegatie, die tevens l i d van het Comité Exécutif i s , 
anderzijda. Aanwezig waren o.a. de heren C^lbj^rnson, thans hoofd 
van de Noorse delegatie, verbonden aan de Noorse ambassade te 
Washington, en voorts de heer Sunnanaa, directeur van de Raad van 
Economische Coördinatie i n Noorwegen. 

B i j deze bespreking 13eek du i d e l i j k dat Noorwegen zich weer 
v r i j b h o o r l i j k hersteld acht. Hoewel de Noorse handelsvloot nog 
steeds k l e i n e r i s dan voor de oorlog, worden op de vrachtenmarkt 
aanzienlijke winsten gemaakt en verder leveren de Noorse v i s s e r i j 
en de hout- en papier-export behoorlijke winsten op. Noorwegen 
zou het, zoals de heer Sunnanaa mij mededeelde geheel zonder 
Amerikaanse hulp kunnen s t e l l e n . De s i t u a t i e voor Noorwegen zou 
pas moeilijk worden, indien de conjunctuur zou omslaan door een 
ernstige c r i s i s i n Europa en alleen i n zoverre was Noorwegen 
b i j de Marshall-hulp geïnteresseerd. '% 

De Noorse voorzitter wees erop dat men van Noorse zijde ook 
om andere redenen een enigszins gereserveerde houding aanneemt, 
omdat men eenerzijds weinig gevoelt voor cadéaux van de Verenigde 
Staten, omdat men vreest, dat zulks niet tot gezonde oplossingen 
z a l leiden en anderzijds omdat men van mening i s , en de heer 
C^Ibj^rnson legde daar bijzonder de nadruk op, dat de hulp van de 
Verenigde Staten aanzienlijk kleiner zou z i j n , dan men verwachtte 
en dat het daarom enerzijds fout zou z i j n te hoge verwachtingen te 
baseren op Amerikaanse hulp en anderzijds fout zou z i j n te veel 
aan de Amerikanen te geloven wat betreft het herstel van Europa. 

Wij hebben ook neg over het vraagstuk van de Scandinavische 
douane-unie gesproken. Daarbij bleek dat Noorwegen, Denemarken en 
Zweden op dat gebied nog zeer veel onderlinge moeilijkheden zouden 
hebben te overwinnen. Hoewel geen positieve uitspraak gedaan werd, 
zo b e t w i j f e l i k , op grond van deze mededelingen of de Scandinavië 
tijdens de Parijse conferentie en verklaring zullen afleggen, dat 
z i j besloten hebben om i n principe een douane-unie aan tegaan. 

U i t het gesprek '.erd verder de indruk verkregen, dat men van 
Noorse z i j d e waarschijnlijk wel zou w i l l e n medev.erken aan ons mone
t a i r e plan. Een def i n i t i e v e uitspraak werd nog niet gedaan. 

Voorts bracht i k een bezoek aan de heren Hamarskjold en 
Sahlin van de Zweedse delegatie. De heer Sa h l i n was mij nog goed 
bekend u i t de vroegere Oslo onderhandelingen. Het betreft hier 
beide bekwame- mensen op f i n a n c i e e l - e n handels-politiek gebied. 
Cok van deze zijde werd gewaarschuwd geen a l te hoge verwachtingen 
te koesteren over tetgeen men van Amerikaanse zijde u i t e i n d e l i j k 
zou kunnen doen. 

Ook deze heren waarschuwden voor te hoge verwachtingen en 
voor te grote belangen van Europese z i j d e , die ever.t <eel niet zou
den kunnen worden nagegaan .De heer Hamarskjold voegde daaraan nog 
toe, dat h i j vreesde dat het voor vele regeringen i n Europa onmo
g e l i j k zou z i j n op grond van de Par^jse conferentie verplichtingen 



Op z i c h te nemen, die hun i n hun binnenlandse economische en finan
ciële p o l i t i e k zouden vastleggen. 

De heer Kamarskjold, die tevens adjunct rapporteur-generaal 
i s beschikte ook nog niet over een v o l l e d i g inzicht over het totale 
c i j f e r van de Europese behoeften, die door Amerikaanse hulp gedekt 
zouden moeten worden. De heer Hamarskjold was het net mij eens dat 
deze c i j f e r s waarschijnlijk op een veel hoger niveau zouden liggen 
idan het d e f i c i t dat de Verenigde Staten i n 1946 en i n 1947 door 
credieten en anderzijds gedekt heeft; 

H i j twijfelde eraan of wij per saldo wel neer zouden kunnen 
bereiken als wij i n het verleden i n andere vorm reeds van de Ver
enigde Staten kregen en h i j was ook nóg niet gedecideerd over de 
vraag of het voor de Europese economie wel goed zou z i j n hulp op 
"Xv-anige voorwaarden te verkrijgen dat nen i n Europa zou denken 
over de moeilijkheden heen te z i j n en geen interne maatregelen 
te behoeven te nemen omdat nen deze hulp oei niet gekregen had. 
De heer Hamarskjold bleek wel voorstar de*: -e z i j n van ons mone
t a i r e plan en h i j was het voorts met mij eens, dat het nodig zou 
z i j n , dat de Amerikanen Intensief betrokken zouden worden b i j de 
eindredactie var. het rapport der conferei.t: q • 

Tenslotte ïjad i k op 12 dezer nog bezoek van de heer 
C a m p i l l i j voorzitter van de Italiaanse delegatie , die mij over 
het vraagstuk van de Europese douane-unie kwam t preken. H i j over
woog een voorstel te doen om i n het eind-rapport een verklaring 
op te nemen dat nen i n Europa zou moeten streven naar regionale 
douane-unies en dat tevens een Europese commissie ingesteld zou 
.moeten orden, die de coördinatie van deze Europese rejanale 
douane-unies zou moeten bestuderen. 

Hieruit kon i k afleiden dat ook de Italianen en Fransen 
wel geen verklaring zullen kunnen afleggen over een voorgenomen 
Frans -Italiaanse douane-unie, waarover Graaf Sforza aan het be
gin der conferentie heeft gesproken. 

Verder zullen de Italianen nu een meer uitgewerkt plan i n 
dienen over de ontwikkeling van de waterkrachtcentrales i n de 
Alpen en de ontwikkeling van een Europees el e c t r i s c h d i s t r i b u t i e 
net. 

P a r i j s , 12 Augustus 1947. Dr .II . M.Hirschfeld. 


